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Vážená paní poslankyně, vážení páni poslanci. 

 

Obracím se na Vás s podnětem ohledně úhrad pro zdravotnická zařízení od zdravotních pojišťoven. Na 

tuto problematiku jsem narazil v souvislosti s plánovaným prodejem litoměřické nemocnice, která má 

v současnosti formu akciové společnosti, kdy město Litoměřice drží 100% podíl. 

 

Předem se omlouvám, pokud budu používat špatnou terminologii nebo se vyjadřovat neobratně, ale 

v této problematice jsem naprostý laik.  

 

Jedním z pádných argumentů pro prodej nemocnice je tento (dovolím si citovat oficiální stanovisko 

z FB příspěvku litoměřické ODS):  

„V českém zdravotnictví je bohužel nastaven takový systém, že vydělávat mohou v podstatě pouze 

velcí, fakultní (tedy státní) nebo úzce specializovaní. Nový provozovatel vlastnící více zdravotnických 

zařízení dojedná mnohem lepší smlouvy s dodavateli energií a především mnohem lepší úhrady s 

pojišťovnami - tedy to, kolik jednotlivá pojišťovna zaplatí za jeden úkon (např. za operaci). To my z 

pozice provozovatele jen jednoho zařízení nejsme schopni. Dnes například naše nemocnice za jednu 

operaci slepého střeva dostane od pojišťovny 15.000,- Kč, kdežto fakultní nemocnice 40.000,- Kč.“ 

 

Ještě bych možná pochopil specifika fakultních nemocnic a jiné ohodnocení výkonu zdravotnických 

úkonů. Naprosto však nepochopím, jak je schopno si vyjednat lepší podmínky velké zdravotnické 

zařízení oproti malému. Příklad, jak by mohla zdravotní pojišťovna platit více za úkon v naší nemocnici, 

které bude dělat stejný lékař, na stejném sále, ve stejné nemocnici, jen když je vlastníkem akcií někdo, 

kdo vlastní nemocnice ještě někde jinde. Jedná se zde přeci o veřejné peníze a pokud je to pravda, tak 

o ekonomické pokřivení v rámci poskytování základní zdravotní péče. V jiných ekonomických oblastech 

toto postihuje Antimonopolní úřad jako protiprávní jednání. 
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Pokud je výše uvedená skutečnost opravdu realitou, chci Vás jako poslance z našeho regionu požádat 

o provedení kroků v rámci Vašich kompetencí, aby byl tento nesystémový krok narovnán a i menší 

nemocnice vlastněné např. městy, měly stejné podmínky jako ty velké a mohly v regionech nadále 

působit.  

 

Předem děkuji za vstřícnost a jsem s pozdravem. 

 

 

Mgr. Petr Panaš 

 


